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Parlamentu upućen predlog za ukidanje vanrednog stanja 

Na inicijativu Ministarstva odbrane, uz koju je dostavljen odgovarajući elaborat u skladu sa Zakonom o 

odbrani, Vlada Republike Srbije saglasila se na današnjoj sednici da predsednik Republike Srbije i 

predsednica Vlade Republike Srbije upute Narodnoj skupštini zajednički predlog za ukidanje vanrednog 

stanja. 

U predlogu se navodi da je aktivnostima nadležnih zdravstvenih organizacija i državnih organa na 

teritoriji Republike Srbije uspostavljen aktivan epidemiološki nadzor nad oboljenjem kovid 19, navodi se 

u saopštenju iz Vlade. 

Istaknuto je da je kao rezultat primene preventivnih mera došlo do usporavanja epidemijskog toka i do 

pada intenziteta aktivnosti virusa. 

"Imajući u vidu sve trenutne parametre, u predlogu koji je upućen Narodnoj skupštini navodi se da se 

kovid 19 više ne može smatrati oboljenjem od javno-zdravstvenog značaja koje predstavlja opasnost 

najvišeg stepena rizika, odnosno javnu opasnost koja ugrožava opstanak države i njenih građana", piše u 

saopštenju. 

Narodna skupština Republike Srbije će se izjasniti o predlogu Vlade Republike Srbije na posebnoj sednici. 



 
 

 

Lončar: Moramo polako da se vraćamo u redovan sistem rada 

BEOGRAD: Smanjuje se broj zaraženih virusom korona, ali sve kovid bolnice u Beogradu nastaviće da 

rade u punom kapacitetu, a prva koja će biti isključena iz kovid sistema biće Institut za ortopediju Banjica 

i oni više neće primati novozaražene pacijente, zbog specifičnosti posla kojim se inače bave.  

To je odlučeno na današnjem sastanku ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorila i lekarima kovid 

bolnica, epidemiolozima i predstavnicima sindikata.  

Lončar je rekao da ne sme biti opuštanja i da posebna pažnja mora da se posveti pacijentima na dijalizi.  

On je naglasio da Banjica više neće primati kovid pacijente, ali da to ne znači da će bolesnici koji 

trenutno tamo leže biti raspoređeni po drugim bolnicama, već da će Banjicu napustiti tek kada budu 

izlečeni.  

Realno je da za dve, dve i po nedelje ta zdravstvena ustanova "izađe iz kovid priče" i da nastavi sa 

uobičajenim radom. 

Interna B i Klinika za dermatologiju KCS, koje su bile u prepravnosti da postanu kovid bolnice, mogu 

nastaviti s normalnim radom. 

"Neophodno je sada da se ažuriraju liste čekanja i da se vide prioriteti", rekao je Lončar i naglasio da 

zdravstvene ustanove polako moraju da se vraćaju u redovan sistem rada. 

Direktor Infektivne klinike Goran Stevanović kaže da se situacija jeste smirila, ali da je to rezultat zabrane 

kretanja prethodna dva vikenda. 



 
 

S popuštanjem mera očekuje se veći broj novozaraženih, zato kapaciteti kovid bolnica moraju ostati isti, 

rekao je Stevanović, nvodeći da kovid bolnice imaju problem šta sa izlečenim pacijentima koji su bili u 

domovima za stare, jer matični domovi više neće da ih prime.  

Reč je, kako je rekao, obično o osobama čija su deca u inostranstvu i o njima nema ko da brine.  

Takođe problem predstavlja i gde zbrinuti izlečene pacijente koji su beskućnici, a nakon bolničkog 

lečenja, treba još određeno vreme da provedu u samoizolaciji. 

"Situacija mora sistemski da se reši za te pacijente", naveo je Stevanović. 

Zamenica direktora Infektivne klinike Ivana Milošević navela je da će sve kovid bolnice u Beogradu 

nastaviti da rade u punom kapacitetu, a da će se prva isključiti iz sistema Ortopedija Banjica. 

"Plan je da univerzitetski centri - Novi Sad, Kragujevac, Niš i Kosovska Mitrovica, nastave da rade, a da se 

postepeno sekundarne zdravstvene ustanove vrate u prvobitnu funkciju", navela je ona. 

Zamenik direktora KBC "Dragiša Mišović" Predrag Savić naveo je da je ta zdravstvena ustanova posle 

Infektivne klinike i Klinike za pulmologiju primila najveći broj najtežih pacijenata. 

"Sada smo došli u priliku da razmišljamo kako iz kovid statusa da se vratimo u normalno stanje", naveo 

je Savić i podsetio da je "Mišović" hirurško-internistička bolnica, ali da su za dve nedelje uspeli da obuče 

zdravstvene radnike da pruže adekvatnu negu obolelima od kovida. 

Predsednik Sindikat zaposlenih u zdravstvu i socijalnoj zaštiti Zoran Savić kaže da su mere koje je 

preduzela Vlada Srbije dale rezultate.  

"Na žalost, bilo je smrtnih slučajeva, biće ih i dalje, ali neuporedivo manje nego u okruženju. Predstoji 

nam ne manja pažnja. Potrebno je da svu pažnju usmerimo na očuvanje zdravlja populacije", rekao je 

Savić novinarima nakon sastanka. 

Predsednik Granskog sindikata zdravstva "Nezavisnost" Zoran Ilić kaže da je taj sindikat od prvog dana 

uključen u borbu, da je na početku bilo malo nesuglasica, ali da su mere dale rezultate. 

"Ne sme biti opuštanja. Apelujem na građane da sa popuštanjem mera obrate dodatnu pažnju jer su 

zdravstveni radnici umorni", naglasio je Ilić. 

Sastanci ministra s direktorima kovid bolnica održavaće se na nedeljnom nivou, naredni je zakazan za 

ponedeljak, 11. maja. 

Niš: Manji broj pacijenata u KC, više testiranih i negativnih 

NIŠ: U Kliničkom centru u Nišu smanjen je broj pacijenata, u privremenim bolnicama trenutno ima četiri 

puta manje pacijenata nego u aprilu, a i više je testiranih i negativnih na Kovid-19, rekao je danas 

gradonačelnik Darko Bulatović, ocenjujući epidemiološku situaciju u tom gradu kao znatno bolju u 

odnosu na prethodne dane i nedelje.  



 
 

Bulatović napominje da su se u toku jucerašnjeg dana testirali prevoznici, odnosno kondukteri i vozači, i 

da je u prvoj grupi od 234 uzoraka njih troje pozitivno na virus korona, ističući da svi oni imaju lakšu 

kliničku sliku.  

Na Infektivnoj klinici Kliničkog centra u Nišu juče je obavljeno ukupno pet različitih pregleda, kaže 

Bulatović, upoređujući stanje iz aprila kada je u nekim danima bilo i više od stotinu pregleda. Bulatović 

ističe da nema opuštanja, kako bi se situacija sa virusom potpuno stabilizovala, napominjujući da se u 

potpunosti primenju sve mere Kriznog štaba.  

"Već nekoliko dana radimo na organizaciji nadzora i kontrole primene mera koje se odnose na rad ne 

samo ugostiteljskih objekata, nego i salona, zanatskih radnji... ", pojašnjava Bulatović.  

Od danas je u Nišu ponovo krenuo sa radom međugradski prevoz, a od 8. maja počeće i gradski, a prema 

Bulatovićevim rečima javno-komunalni sistem sve vreme dobro funkcioniše.  

"Učinili smo sve kao javno-komunalni sistem grada da olakšamo sve ono što je bilo prema građanima, od 

toga da se ne izmiruju obaveze za vreme trajanja vanrednog stanja do različitih popusta, ukidanja 

kamata, davanja mogućnosti da oni koji su bili isključeni sa vodovodnog sistema, za vreme trajanja 

vanrednog stanja budu uključeni... ", precizira Bulatović.  

Štab za vanredne situacije u Nišu naložio je i stalni inpekcijski nadzor primene svih propisanih 

preventivnih mera izdatih od strane Instituta za javno zdravlje u tom gradu. 

 

 

 

Vučić razgovarao sa Gebresijusom: SZO nastavlja da pomaže Srbiji 



 
 

Predsednik Aleksandar Vučić razgovarao je telefonom sa generalnim direktorom Svetske zdravstvene 

organizacije Tedrosom Gebrejesusom. 

Predsednik Vučić je pohvalio zalaganje Svetske zdravstvene organizacije i istakao da je Srbija poštovala 

smernice ove organizacije i da je veoma zadovoljan rezultatima postignutim u borbi protiv virusa i zaštiti 

stanovništva od zaraze virusom kovid-19. 

Generalni direktor SZO Gebrejesus obećao je podršku Srbiji za realizaciju projekta Održiva proizvodnja 

serološkog ELIZA testa na antitela prema Sars-Kov-2 virusu u Srbiji. 

Svetska zdravstvena organizacija pokrenula je ovaj projekat u saradnji sa UNDP u cilju novih inovativnih 

rešenja ili repliciranja rešenja koja postoje u drugim delovima sveta za zaštitu pružalaca usluga i nege od 

kovid-19, kako bi svela na minimum rizik prenošenja korona virusa i otklonila posledice infekcije. 

Predviđeno je da u Srbiji nosioci projekta budu Hemijski fakultet i Institut za primenu nuklearne energije, 

u saradnji sa dva partnera - Institutom za virusologiju, vakcine i serume "Torlak" i Kliničkim centrom 

Srbije. 

Generalni direktor Gebrejesus pohvalio je rezultate koje je Srbija postigla u borbi protiv kovid-19 i 

naglasio da će SZO nastaviti da pomaže Srbiji, kako kroz ovaj projekat, tako i u budućem zalaganju za 

unapređenje zdravstvenog sistema. 

 

 

Ovo treba da znate ako vas pozovu za masovno testiranje imuniteta 

Danas počinje studija koja ima za cilj da ispita kolektivni imunitet građana na koronavirus, ali i procenat 

asimptomatskih slučajeva u populaciji. U studiji će učestvovati 17.000 građana, što je oko 7.000 



 
 

domaćinstava. Može biti pozvano bilo koje domaćinstvo u Srbiji, a mi vam predstavljamo šta treba da 

znate ukoliko baš vas pozovu. 

Prof. dr Tatjana Pekmezović, rukovodilac seroepidemiološke studije, rekla je za RTS da će danas početi 

realizacija uvodne faze studije, a nakon toga i prva testiranja krajem nedelje. 

Kako kaže, učestvovaće oko 7.000 domaćinstava, a u Beogradu će biti ispitano oko 1.600 domaćinstava. 

Ukupno će u Srbiji biti ispitano oko 17.000 građana. 

"Nikako nismo birali po zaraženosti porodica. Istraživanje se odvija na slučajnom uzorku populacije, to 

smo pažljivo proučili, veliku pomoć su nam pružili statističari Republičkog zavoda za statistiku, to je prost 

slučajan uzorak populacije. Uzorak je biran sistematski. To znači da svako domaćinstvo u Srbiji ima 

podjednaku šansu da bude pozvano da učestvuje u studiji", napominje Pekmezovićeva. 

Nekoliko koraka procedure  

Neće se ići direktno u domaćinstva, već će građani popunjavati upitnik u regionalnim zavodima za javno 

zdravlje. 

Lekari iz zavoda pozivaće domaćinstva, objasniti im značaj studije i pozvati ih da učestvuju. 

Biće testirani uzorci građana stariji od sedam godina. 

"Ukoliko porodica bude pozvana, dobiće svoj termin u zavodima za javno zdravlje. Tamo će najpre 

potpisati pristanak, dati saglasnost za učešće u studiji. Popuniće tri upitnika i uzeće im se od 6 do 10 

mililitara krvi, koja se tu u zavodu centrifugirana. Izdvaja se serum od pune krvi i biće transportovana u 

INEP", navodi Pekmezovićeva. 

Ukazuje da je trajanje imuniteta na koronavirus nepoznato, te jedino ima smisla, kaže, da se ovakve 

studije ponavljaju na istim ispitanicima kako bi se pratila dinamika antitela na nivou cele populacije.  

Koordinaciju aktivnosti na terenu vršiće Institut za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut".  

Ciljevi studije  

Cilj je, kako kaže Pekmezovićeva, proučiti asimptomatske slučajeve, lance transmisije u porodicama ali i 

percepciju od rizika bolesti u populaciji. 

Na osnovu toga biće fomirane mere ako se virus ponovo javi. 

Dekan Medicinskog fakulteta, prof. dr Nebojša Lalić, navodi da je cilj i definisati koje su to osetljive 

populacije na ovaj virus i koji su faktori rizika koji su doprineli lošem ishodu. 

Lalić ukazuje da će studijom biti omogućeno da se bolje definišu molekulske karakteristike virusa jer iz 

toga proizlaze mogućnosti terapije. 



 
 

Ukazuje da je važno da građani shvate da učestvovanjem doprinose da se eventualni novi nalet 

epidemije dočeka spremno.  

"Nema posebnih dužnosti koje učesnici u studiji imaju, a upitnik neće sadržati nezgodna pitanja", 

napominje Lalić. 

Od ponedeljka moguće ispitivanje uzoraka  

U Institut za primenu nuklearne energije do kraja nedelje stići će oko 100 ELIZA kompleta, što je 

dovoljno da se ispita od 5.000 do 8.000 uzoraka. 

Prvi uzorci mogu da budu primljeni od narednog ponedeljka, rekla je za RTS dr Marija Gnjatović. 

INEP radi na razvoju testa, a dr Marija Gnjatović očekuje da će prototip testa biti napravljen za mesec 

dana. Nakon toga može se krenuti u proizvodnju testa. 

Kapacitet proizvodnje INEP-a je 3.000 ELIZA testova mesečno, što je dovoljno za 135.000 uzoraka.  

Uz povećanje kapaciteta, moguće je da se zadovolje potrebe domaćeg tržišta, ali i tržišta u regionu.  

Rukovodilac studije prof. Tatjana Pekmezović pozvla je građane da učestvuju u studiji i saznaju serološki 

status porodice. 

 

 

Kisić Tepavčević: Mogle bi se zadržati mere, ali bez zabrana 



 
 

Sredinom ove sedmice u Srbiji se prelazi sa vanrednog stanja na vanredne mere, što, između ostalog, 

znači ukidanje policijskog časa, ali još nema jasnog odgovora na pitanje kada će zabrana kretanja prestati 

da važi za starije od 65 godina. 

Dr Darija Kisić Tepavčević, član državnog Kriznog štaba za borbu protiv koronavirusa, kaže da struka 

preporučuje starijima da se paze, manje kreću, drže distancu, ali nije precizirala da li se i kada zabrana 

ukida. 

"Neki su zaboravili da je paralelno sa uvođenjem vanrednog stanja proglašena epidemija od velikog 

javnog zdravstvenog značaja. Samo proglašenje epidemije, što se nije desilo mnogo puta u istoriji, znači 

da postoje mogućnosti da se uvode određene mere za kategorije ljudi koji su pod najvećim rizikom. To 

znači da bi se praktično mogla zadržati, u zavisnosti od epidemiološke situacije, većina mera. Ali neće biti 

zabrane, biće samo stručna preporuka, sa tačno obrazloženim razlozima zbog čega je to tako", rekla je 

Kisićeva za TV Prvu. 

Epidemiolog dr Predrag Kon je, na pitanje da li ukidanje policijskog časa znači da će stariji od 65 godina 

koji su u radnom odnosu moći da idu na posao, rekao da to zavisi od odluke samih firmi, kao i zakona. 

Dodaje da u okviru proglašenja epidemije mogu da se definišu određene kategorije građana koje su u 

posebnom riziku. 

"Sa vanrednog stanja prelazimo na vanredne mere u okviru proglašenja epidemije od posebnog 

značaja", rekao je Kon. 

 

 



 
 

"Bilo je dece sa težim upalama pluća, ali NIJEDNO NA RESPIRATORU" Kako je u "Dragiši Mišoviću" 

izlečeno 132 MALIŠANA, među njima i beba od 15 dana 

U Dečjoj klinici KBC "Dr Dragiša Mišović" od virusa korona leči se trenutno 44 dece, među kojima su i 

četiri bebe, kao i 26 majki. Svi oni su dobrog zdravstvenog stanja, kao i devojčica sa dijabetesom. 

Od početka epidemije u Dečju kliniku KBC "Dr Dragiša Mišović" primljeno je 132 mališana i dece iz cele 

Srbije. Najmlađi pacijent bila je tek rođena beba od 15 dana, a najstariji ima 17 godina. Rukovodilac ove 

ustanove doktorka Olivera Ostojić kaže za "Blic" da se trenutno na odeljenju nalaze četiri bebe mlađe od 

šest meseci. 

- One imaju blage kliničke slike i smeštene su zajedno sa majkama, koje su takođe kovid pozitivne. Na 

samom početku epidemije imali smo nekoliko beba do 28 dana. Svi su oni otišli kući u dobrom opštem 

stanju, potpuno normalnih fizikalnih stanja - kaže dr Ostojić. 

Razlika u uzrastu 

Kako dodaje, u početku je bio veći broj mlađe dece, dok je poslednjih nedelja više onih između 10 i 15 

godina. Doktorka ističe da iako je klinička slika dece uglavnom blaga, iskustvo pokazuje da postoji 

izvesna razlika između najmlađe dece i tinejdžera. 

- Nešto starija pedijatrijska populacija u izvesnom procentu, njih oko 15 odsto, ima na rendgenu 

potvrđene upale pluća. Reč je o blažim i srednjim upalama pluća, sa krvnom slikom i laboratorijom koja 

je karakteristična za kovid pozitivne pacijente. Stoga, ako posmatramo prema težini kliničke slike, oni su 

imali diskretno ozbiljnije tegobe od beba. Ipak, to je zanemarljivo i ne može da se poredi sa težim 

oboljenima odraslih - ukazuje dr Ostojić. 

Nijedno dete nije bio na respiratoru 

Na Dečjem odeljenju uspešno su izlečena dva pacijenta od tri i 11 godina sa ozbiljnim hroničnim 

bolestima, a od onih koji spadaju u rizično obolele od virusa korona trenutno je samo devojčica sa 

dijabetesom. 

- Ta dva pacijenta, devojčica koja je bubrežni bolesnik i dečak neurološki, imali su ozbiljnije kliničke slike 

kovid infekcije, sa teškim pneumonijama i bili su na višednevnoj kiseoničnoj terapiji. Oni su odavno kod 

svojih kuća i sasvim izlečeni. Trenutno imamo devojčicu koja ima dijabet, ali je u dobrom stanju i što se 

tiče kovid i osnovne bolesti - naglašava dr Ostojić. 

Dobra vest je da nijedno dete nije imalo težu kliničku sliku koja podrazumeva priključivanje na 

respirator. 

- Srećom, tendencija je takva da nismo imali pacijente ni približno za respirator i nadamo se da će tako i 

ostati. Institut za majku i dete i Tiršova su zaduženi za teške pacijente sa indikacijama za respirator, ali 

nismo uputili nijednog pacijenta - kaže doktorka. 



 
 

Statistika pokazuje da u odrasloj populaciji, od Covid-19 češče obolevaju muškarci nego žene. Međutim, 

prema rečima dr Ostojić, polna distinkcija nije primetna kod dece obolele od ovog virusa. 

Ne odvajaju se od majki 

Na Odeljenju je smešteno i 26 majki, koje su takođe pozitivne na virus korona. 

- Njih 18 je na terapiji i redovno ih prati infektolog, radi im se kompletna dijagnostika. Ne odvajamo ih od 

dece i mislim da je to bilo jako važno zbog psihičkog efekta na decu, straha od bolesti, straha od 

odvajanja. Sve smo to uspeli zahvaljujući odličnoj saradnji sa našim radiolozima, infektolozima i uopšte 

menadžmentom ustanove sa profesorom Đukićem na čelu. Takođe, ogromnu pomoć dobijamo od 

profesora Minića sa Instituta za majku i dete. Mi smo pedijatri i za nas je i dalje ovo nova situacija, 

imajući u vidu da je u najvećem broju slučajeva kod dece, kovid infekcija locirana samo na pluća - 

objašnjava dr Ostojić. 

Zaposleni ne posustaju 

Kao i u ostalim kovid bolnicama, zaposleni na ovoj klinici neprestano rade već gotovo dva meseca. 

Međutim, kako kaže dr Ostojić, umor ih nije savladao. 

- Atmosfera je dobra, lekare i sestre još drži energija i adrenalin. Ne znam kako to da objasnim, ali 

izgleda da što više radite, više energije imate. Svima nam je jasno da je vanredno stanje i nema 

razmišljanja da li imamo snage ili ne. Tu ima doktora i sestara koji imaju neke svoje osnovne bolesti, ali 

niko od njih ne pravi pitanje. Imamo doktorku koja ima bebu, prva dođe u smenu, poslednja ode. 

Takođe, mlade doktorke koju se nedavno primljene uklopile su se kao da rade godinama. 

Manje novih slučajeva 

Donedavno je ovo bila jedina kovid bolnica za decu iz Srbije, a sada su se uključili i regionalni centri u 

Kragujevcu, Nišu i Novom Sadu. 

- Još imamo dosta pacijenata iz unutrašnjosti koji su iz epidemioloških razloga ostali kod nas dok ne 

završimo lečenje. Međutim, i dalje pristižu novi slučajevi u nešto manjem broju, a svakodnevno se 

otpuštaju izlečeni. Do sada nismo bili u situaciji da ne možemo da primimo pacijente - kaže dr Ostojić. 

 



 
 

 

"DRUGI TALAS JE MOGUĆ, ALI NEĆE BITI KAO OVAJ..." Dr Ivana Milošević: Kroz Infektivnu je prošlo 

5.750 pacijenata 

Još smo daleko od povratka na stanje od pre ove pandemije. Mere, i pored delimičnog ublažavanja, 

moramo ozbiljno shvatiti, kaže u intervjuu za "Blic" Ivana Milošević, zamenica direktora Klinike za 

infektivne i tropske bolesti KCS. 

Ona naglašava da je najbolji dokaz da ne sme biti opuštanja laki porast broja bolesnika pregledanih na 

Infektivnoj klinici tokom poslednja dva dana. 

Infektivna klinika podnela je najveći teret iz ugla epidemije Covid-19. Da li vi na licu mesta imate utisak 

da se stvari vraćaju u normalu? 

- Posao na Infektivnoj klinici podrazumeva da ste videli najveći broj obolelih od Covid-19 u nekoj fazi 

bolesti. Klinika je centralni prijemno-trijažni punkt u našoj zemlji i najveći broj bolesnika je ovde 

pregledan i dijagnostikovan, deo je i lečen, a ostali upućeni u neku od Covid bolnica. U tom smislu mi 

imamo uvid u priliv novoobolelih. Tokom poslednje nedelje aprila primetili smo nešto manje 

opterećenje, ne samo u pogledu broja pregleda nego i u težini kliničke slike kojom se bolesnici 

prezentuju. To je, uz nešto niži ukupan broj novoinficiranih na dnevnom nivou, bila osnova za relaksaciju 

mera koje za cilj imaju prevenciju širenja SARS-CoV-2. 

Koliko su prethodna dva meseca bila teška? 

- Posao infektologa sam po sebi nosi izvesne specifičnosti. Mnogi lekari nisu spremni da se bave ovim 

poslom zbog rizika koji on sa sobom nosi. Sve to je bilo potencirano tokom prethodna dva meseca: rizik 

od infekcije sada novim, nedovoljno poznatim uzročnikom, brzo širenje infekcije, neizvestan ishod 

bolesti kod bolesnika o kojima smo brinuli, strah da ćemo možda tu isti infekciju doneti u svoju porodicu. 

Deo naših lekara je raspoređen u druge Covid ustanove, a mi smo imali pomoć naših kolega infektologa 



 
 

iz drugih gradova, internista i anesteziologa iz Kliničkog centra Srbije. Ja im se svima ovom prilikom 

zahvaljujem. 

Koliko je ljudi ušlo na Infektivnu, koliko je izlečeno, a koliko je umrlo? I kako vi i vaše kolege na to 

reagujete? 

- O težini i obimu posla govore i brojke iz prethodna dva meseca. U Infektivnoj klinici je pregledano 5.750 

pacijenata, od kojih je 627 primljeno na bolničko lečenje, otpušteno je više od 550 bolesnika, nažalost, 

preminulo je njih 20. Kabinet za radiologiju uradio je preko 2.000 rendgenskih snimaka. Iza ovih 

suvoparnih brojki stoje naši lekari, sestre i nemedicinsko osoblje, ljudi koji su pored ovog ogromnog 

posla imali i probleme koje život neminovno nosi. To se nije odrazilo na posao koji smo radili i koji i dalje 

radimo ni u jednom trenutku. Ponosna sam na sve njih, na posvećenost i profesionalni odnos prema 

poslu. Profesionalnost ne isključuje empatiju, naprotiv. Lično me je pogodila sudbina više naših 

bolesnika: onih koji su od iste bolesti izgubili supružnika, sestru, brata... Naravno, pogodila me je i smrt 

kolega koji su izgubili borbu sa Covidom. 

Da li možete da nam opišete neki slučaj koji je ostavio utisak na vas? 

- Zahvalnost bolesnika je nešto što me uvek obraduje. Posle otpusta iz Infektivne klinike javilo mi se više 

bolesnika i članova njihovih porodica. Iako u ovom trenutku uslovi u našoj klinici nisu idealni, zbog čega 

smo i ušli u proces rekonstrukcije, njihov glavni utisak nisu bile stare zgrade, već topao, ljudski odnos 

zaposlenih. 

Kada sve prođe, kako ćete gledati na period vanrednog stanja? 

- Pamtiću ga kao period kad sam stekla sasvim novo iskustvo kao lekar, zatim kao vreme kada je svim 

zdravstvenim radnicima, bar nakratko, vraćeno mesto u društvu koje dugo nisu imali, a apsolutno ga 

zaslužuju. Na nekom ličnom planu, to je definitivno vreme u kom sam shvatila da sam mnoge divne 

stvari u životu uzimala olako, možda i zdravo za gotovo. 

Svakako se nadam da ćemo svi izaći sa važnom lekcijom za period koji tek sledi, a to je da svaki pojedinac 

može da doprinese svojim odgovornim i savesnim ponašanjem. 

Da li očekujete da se virus vrati, da imamo neki novi talas? 

- Odgovor na ovo pitanje je kompleksan i zavisi od više faktora. S jedne strane, tu je pomenuta 

odgovornost i disciplina svakog pojedinca u našem društvu, od čega definitivno zavisi broj 

novoinficiranih nakon ukidanja restriktivnih mera koje su bile na snazi. Idealno bi bilo da se što 

bezbolnije postigne kolektivni imunitet, a to je preležana infekcija kod bar 60 odsto populacije, a moguće 

i više, čime bi oslabila snaga virusa i mogućnost da on dalje cirkuliše. Dok ne dostignemo taj procenat 

prokuženosti, očekujem da virus bude tu među nama. Na osnovu iskustva sa drugim koronavirusima, 

veruje se da je leto period kada ne bi trebalo da bude većih problema sa obolevanjem. Mislim da se ne 

možemo u potpunosti osloniti na ovo, upravo zbog nepostojanja kolektivnog imuniteta. Saopštenja iz 

Kine govore o mogućnosti pojave novog talasa. Smatram da je u narednom periodu kontinuirano 

prisustvo oboljenja izvesno, a eventualni drugi talas moguć, ali svakako ne u obimu kakav je ovaj prvi. 



 
 

Danas znamo nešto više o virusu. Da li se plašite više ili ste opušteniji zbog toga? 

- “Upoznaj svog neprijatelja, upoznaj samoga sebe i pobeda je sigurna i u hiljadu bitaka.” Protivnika sada 

bolje poznajemo, i pored nepostojanja vakcine i specifičnog leka, znamo da su preventivne mere 

delotvorne. Ono što me plaši je da ćemo posustati u daljoj prevenciji, onda kada to ne bude vid zabrane 

nego lična odluka svakog od nas. Plašim se da ćemo prezasićeni pričom o virusu popustiti pre definitivne 

pobede. 

To je ujedno i moja poruka vašim čitaocima: Relaksacija mera ne sme da znači kompletno opuštanje. 

Čuvajte sebe, tako čuvate i druge. 

 

 

Danas isplata uvećanih plata zdravstvenim radnicima, u četvrtak minimalca 

BEOGRAD - Zdravstvenim radnicima danas će biti isplaćene uvećane zarade za april, a u četvrtak, 7. 

maja, sledi isplata minimalne zarade za zaposlene u okviru ekonomskih mera Vlade Srbije podrške 

privredi. 

Aprilska zarada zdravstvenim radnicima veća je za 10 odsto, a ministar finansija Siniša Mali kaže da je reč 

o trajnom uvećanju zarade, jer je reč o ljudima koji su, kako je istakao, dali sve od sebe tokom pandemije 

virusa korona. 

"U Infektivnoj klinici medicinska sestra sada će imati platu 54.166 dinara, što je uvećanje od 76 odsto u 

odnosu na mart 2011. godine, kada je zarada je bila 30.700 dinara. Lekar infektolog će imati 105.896 



 
 

dinara platu, a imao je samo 64.000 dinara te 2011. godine, što je povećanje od 65 odsto", rekao je Mali, 

navodi se u saopštenju ministarstva. 

plate placanje isplata penzije uplata uplacivanje kredit krediti stipendije stipendija dinari subvencije 

dinar novac subvencionisanje jpg 

Više od 1,1 miliona zaposlenih dobiće od države Srbije tri minimalca u ukupnoj vrednosti od 750 evra, a 

isplata će početi 7. i 8. maja, rekao je danas na RTS ministar finansija. 

Za tri minimalca koje isplaćuje država kao podršku ekonomije, prijavilo se 237.000 poslodavaca, rekao je 

Mali. 

Dodao je da se u Srbiji za dva meseca za isplatu naknade za nezaposlenost preko Nacionalne službe za 

zapošljavanje prijavilo 6.047 građana koji su ostali bez posla. 

"Sa odgovornim obuhvatnim i dobrim merama uspeli smo da zadržimo najveći broj radnih mesta, ako ne 

i sva radna mesta u Srbiji", rekao je ministar i dodao da je država najveći teret krize preuzela na svoja 

pleća. 

On je rekao da je dobro što je najveći broj fabrika već krenuo da radi prošle nedelje i da se polako 

privreda vraća na staro. 

"Znate projekcije MMF i stopa rasta -3 za Srbiju, mi smo u rebalansu budžeta stavili -1,8, a ako ovako 

nastavimo da se što brže otvaramo, da krenemo što pre dalje, mi ćemo biti možda na nuli, što znači da 

ćemo mi biti najuspešnija ekonomija u Evropi ove godine a to je ogromna stvar", rekao je Mali. 

Prijava za 100 evra svakom građaninu počinje 15. maja i trajaće do 5. juna, rekao je ministar i dodao da 

će potpuno biti ispunjeno dato obećanje. 

On je rekao da je reč o opravdanoj ekonomskoj meri, jer to rade i SAD, Japan, Hongkong, Singapur, a ne 

samo Srbija. 

Dodao je da je njen cilj da se umanje posledice krize i proširi optimizam i pokaže koliko je Srbija jaka kao 

država, a građani će za taj novac kupiti neku robu što će podstaći privredu. 

Za odlaganje plaćanja poreza i doprinosa do sada je izdvojena suma od 29,5 milijardi dinara, za 

neplaćanje akontacije poreza na dobit prijavljena suma je 3,3 milijarde dinara, tri minimalca ukupno je 

državna pomoć od preko 90 milijardi dinara. 

"Zato ponavljam stalno, stabilni smo, jaki smo - imamo novac za sve to", rekao je Mali. 

Za jeftine kredite podrške preko Fonda za razvoj za deset dana javilo se preko 3.000 preduzeća, a 179 

kredita je odobreno za ukupno 1,5 milijardi dinara. 



 
 

"Taj novac već ulazi u ekonomiju i firme to koriste za svoju likvidnost", rekao je ministar i dodao da je i 

80 odsto mikropreduzeća izrazilo zainteresovanost da učestvuje u garantnoj šemi podrške preko 

poslovnih banaka. 

"Veliki deo izlaska iz krize zavisi od eksternog faktora, koliko će brzo da krene i EU i svet, da se otvaraju 

granice, mi radimo ono što je do nas i bitno je da to uradimo na najbolji mogući način", rekao je Mali. 

On je rekao da dodatno teku pregovori s turističkom privredom koja je najviše pogođena, kako da im se 

dodatno pomogne. 

"S druge strane, imamo u rebalansu budžeta dve milijarde dinara za vaučere, da ljudi letuju u Srbiji i da 

turizmu pomognemo i na taj način", rekao je on. 

Pokušavamo da odgovorimo na izazove, ostanemo zdravi, ne ugrozimo makroekonomsku stabilnost, a 

da sa druge strane naša ekonomija ostane u stanju da što jače i što brže krene da trči u što kraćem 

vremenskom period, zaključio je ministar. 

 

 

Svetski dan higijene ruku posvećen medicinskim sestrama i babicama 

Svakog 5. maja obeležava se Svetski dan higijene ruku u zdravstvenim ustanovama u okviru globalne 

kampanje Svetske zdravstvene organizacije „Sačuvajte živote – operite svoje ruke“ u 182 zemlje sveta i 

oko 22.000 zdravstvenih ustanova. 



 
 

Ove godine, pod posebnim okolnostima borbe sa epidemijom Covid 19, ovaj dan se obeležava pod 

sloganom „Medicinske sestre i babice, čista nega je u vašim rukama“, ističući ključnu ulogu medicinskih 

sestara i babica u prevenciji infekcija i higijeni ruku kako bi se zaštitili svi pacijenti. 

„Medicinske sestre i drugi zdravstveni radnici su junaci na prvoj liniji kontakta koji spasavaju živote od 

COVID-19. Pozivamo sve da se zahvalimo medicinskim sestrama i babicama, spremačicama i drugim 

radnicima za izuzetan rad i napor za čuvanje naših pacijenata i kolega u zdravstvenom sistemu, kao i 

njihovih porodica od infekcija u zdravstvenim ustanovama od COVID-19 i drugih patogena“ navodi se u 

saopštenju Ministarstva zdravlja. 

Prevencija i kontrola infekcija, uključujući higijenu ruku, jedan je od najvažnijih elemenata inicijative SZO 

„zdravlje za sve“. 

Srbija se, kao članica Alijanse za bezbednost pacijenata SZO, i ove godine uključila se u obeležavanje 

ovog značajnog datuma i to aktivnostima koji će se kontinuirano sprovoditi tokom cele godine u okviru 

kampanje za higijenu ruku, a akciju je do sada podržala 61 bolnica u Srbiji, što je najviše u regionu. 

Nosilac Kampanje za higijenu ruku 2020. godine je Ministarstvo zdravlja Srbije u okviru „Drugog projekta 

razvoja zdravstva Srbije“. Kampanja se sprovodi u saradnji sa Institutom za javno zdravlje Srbije „Dr 

Milan Jovanović Batut“, mrežom instituta i zavoda za javno zdravlje i Republičkom stručnom komisijom 

za nadzor nad bolničkim infekcijama. 

A kako najavljuju iz Ministarstva zdravlja, neke od planiranih aktivnosti su procena trenutnog stanja, 

dodatna edukaciju i jačanje kapaciteta zdravstvenih radnika zaduženih za suzbijanje i prevenciju infekcija 

u bolnicama, donošenje odgovarajućih vodiča i preporuka, kao i nabavka dodatne opreme i sredstava za 

higijenu ruku u bolnicama. 

Čime treba prati ruke i koliko dugo 

Prema preporukama Svetske zdravstvene organizacije, ruke treba prati sapunom i tekućom vodom kad 

su ruke vidljivo prljave, a ako nisu vidljivo prljave može takođe sapunom i tekućom vodom ili sredstvom 

na bazi alkohola. Ta sredstva treba da sadrže najmanje 60 procenata alkohola. 

Hlorisana voda od 0,05 procenata se ne preporučuje za rutinsku higijenu ruku, jer ima posledice po kožu 

i druge toksične efekte. Trajanje pranja ruku sa sredstvom na bazi alkohola treba da traje od 20 do 30 

sekundi, a ako se ruke peru sapunom i vodom od 40 do 60 sekundi. 


